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  18 stycznia 2024 r. 
 
Ad.1 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie Quorum 

Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów Wiesława Taranowska otworzyła 

posiedzenie. Poinformowała, że w spotkaniu bierze udział 8 radnych, stwierdziła 

quorum (lista obecności w załączeniu).  

Osoby nieobecne zostały usprawiedliwione.  

Przewodnicząca powitała Burmistrza p. Jarosława Jucewicza i obecnych radnych 

Rady Miejskiej oraz sekretarza miasta p. Piotra Kryna 

 

Ad.2 

Wybór osoby do liczenia głosów 

Rada wybrała osobę do liczenia głosów. Jednogłośnie została wybrana radna Ewa 

Mandau. 

 

Ad.3 

Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad Miejskiej Rady Seniorów.  

Przyjęto jednogłośnie porządek obrad. 

 

Ad.4 

Przyjęcie protokołu z XIX sesji MRS. 

Protokół z XIX sesji Miejskiej Rady Seniorów przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 5. 

Informacja Burmistrza Ciechocinka o działaniach na rzecz gminy. 

Burmistrz podziękował za zaproszenie i podziękował przewodniczącej MRS za 

reprezentowanie Ciechocinka na Konferencji organizowanej przez Marszałka 

województwa .; Czyste Powietrze.’  . Burmistrz zapowiedział, że postara się zatrudnić 

firmę, która będzie pilnowała pozyskiwania funduszy z Unii Europejskiej, został 

przyjęty budżet miasta, który zakłada darmową komunikacje miejską, modernizację 

przedszkola „Kubusia Puchatka”, modernizację deptaku. Budżet jest wystawiony na 

BIP-ie, w każdej chwili można się z nim zapoznać. Ciechocinek dostał tez 

porozumienie dotyczące modernizacji linii kolejowej Bydgoszcz – Toruń - 

Aleksandrów – Ciechocinek. PKP przeznacza na modernizację 12 700 tyś. Po 

podpisaniu porozumienia, po 9 miesiącach powinna być linia zmodernizowana. Rada 

Miejska powołuje komitet honorowy z okazji 200 lat tężni. Ciechocinek jest senioralny 

i wiele działań jest nastawionych na udogodnienie życia seniorom. Burmistrz dzielił 

się wrażeniami z pobytu delegacji miejskiej w Druskiennikach i z czego moglibyśmy 

skorzystać wzorując się na Druskiennikach. Różne innowacyjne rozwiązania, 

budowa hoteli interaktywnych itp.  



W tym roku czeka nas rewitalizacja muszli koncertowej i ośrodka pomocy społecznej, 

inwestycje drogowe, budowa ronda na ulicy Zdrojowej i ul. Bema. Ciechocinek 

przejął ul. Kopernika, poprawi się bezpieczeństwo, ponieważ ruch będzie 

przeorganizowany, ograniczony ruch samochodowy w centrum.  

Ciechocinek ma propozycję skorzystania z MZK Toruń. Wszystko jest w fazie 

wstępnej. Ościenne miejscowości proponują rozszerzenie komunikacji miejskiej na 

Raciążek i Nieszawę. Komunikacja miejska jest darmowa, bo zatrudnienie 

pracowników w kasie i kontroli byłoby droższe niż dopłaty do komunikacji darmowej. 

 

Ad.6. 

Nawiązanie współpracy z Młodzieżową Radą Miejską w Ciechocinku. 

Na spotkanie Miejskiej Rady Seniorów został zaproszony przewodniczący 

Młodzieżowej Rady Miejskiej Jan Kalinowski. Przedstawił założenia programowe 

nowej Rady Młodzieżowej. Rada Młodzieżowa została powołana 12 grudnia 2023 

roku. Przewodniczący zadeklarował współpracę z seniorami. 

 

Ad. 7. 

Informacja z obrad Wojewódzkiej Rady ds. polityki senioralnej. 

Posiedzenie wojewódzkiej Rady odbyło się razem z Radą Konsumentów, omawiane 

były sposoby wykorzystywania seniorów przez różnych oszustów. Duże pieniądze 

ma w tej chwili OWES i rady mogą nawiązać współpracę z organizacjami 

pozarządowymi celem wykorzystania tych pieniędzy. 

 

Ad 8. Omówienie zmian ustawy o pomocy społecznej w zakresie „usług 

sąsiedzkich”. 

Od pierwszego listopada 2023 roku weszła w życie ustawa o „usługach sąsiedzkich” 

przede wszystkim samotni seniorzy będą mogli skorzystać z pomocy sąsiadów, 

których opłaci gmina. Uchwałę w tej sprawie podejmuje Rada Miasta z dokładnym 

rozpisaniem i wycenieniem takich usług.  

 

Ad.9. Informacja o zmianach w statucie Miejskiej Rady Seniorów. 

Ze względu na zmiany w Ustawie o Samorządzie gminnym zostały zmienione zapisy 

w statucie MRS, oraz wykreślenie martwych zapisów ze statutu. Zmiany w paragrafie 

11 statutu, rozszerzenie – „posiedzenie pierwszej sesji Nowej Rady otwiera 

Przewodniczący poprzedniej lub pod Jego nieobecność Burmistrz” w tym samym  

paragrafie wprowadzono stanowisko Sekretarza Rady, którego do tej pory nie było. 

Dodano też zadania Sekretarza w paragrafie 12 statutu. Wprowadzono cały nowy 

rozdział w paragrafie 17 w którym ujęto sprawy finansowe – sprawy delegowania 

członków MRS na różne ewenty. 

  

Ad.10. 

Przedstawienie działalności Rady między sesjami. 

Członkowie Rady uczestniczyli w następujących wydarzeniach; 



6.10.2023 - Konferencja w Teatrze „Ciechocinek na światowej liście Dziedzictwa 

Narodowego UNESCO” 

10.10.2023 – Spotkanie z Burmistrzem w sprawie budżetu 

12.10.2023 – Komisje Rady Miejskiej w sprawie budżetu. 

13.10.2023 - Uroczystość w szkole Nr1. Pasowanie na ucznia. 

25.10.2023 -  Odsłonięcie Muralu Patriotycznego. 

6.11.2023 - Konferencja w Kinie :Prezentacja Rozwoju Ciechocinka.’ 

11.11.2023 - Uroczystość pod pomnikiem Traugutta, złożenie kwiatów. 

13.11.2023 - Koncert Patriotyczny Klubu Seniora Niezapominajka. 

15.11.2023 – „Koncert dla Niepodległej’ szkoła Nr,1 

22.11.2023 - Wojewódzka Rada ds. polityki Senioralnej. 

28.11.2023 - Sesja Rady Miejskiej, powołanie Komisji Młodych. 

12.12.2023 - Wojewódzka Rada ds. Polityki Senioralnej spotkanie  

w Bydgoszczy. 

14.12.2023 - Spotkanie integracyjne świąteczne w Klubie Niezapominajka. 

18.12.2023 - Posiedzenie Komisji wspólnych Rady Miejskiej. 

27.12.2023 - Spotkanie świąteczno-integracyjne seniorów ze Stowarzyszeniem 

Nasza Ostoja i Szmaragdowy Paw. 

28.12.2023 - Koncert Świąteczny: zespół Scena Marzeń i Kabaret Złota Maska. 

9.1.2024 - Spotkanie z Burmistrzem w sprawie polityki senioralnej w mieście. 

9.1.2024 - Posiedzenie wspólne Komisji Rady Miejskiej. 

11.1.2024 - Biblioteka Publiczna – wieczór poetycki. 

16.1.2024 - Debata w Urzędzie Marszałkowskim n. t. Ustawa Smogowa dobro czy 

zło.. 

 

Ad.8 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Głos zabrał Wiesław Strzyżewski nasz przedstawiciel w Obywatelskim Parlamencie 

Seniorów . W okresie przedświątecznym Parlament działał wolniej, ale działał. 

Spotkania odbywały się on-line, przez internet. W listopadzie Prezydium 

Obywatelskiego Parlamentu Obywatelskiego pracowało nad programem działania  

 i w I kwartale przyszłego roku zostanie on zatwierdzony. OPS brał udział w debacie 

senioralnej w Sejmie pod tytułem Rzeczpospolita Seniorów. Profilaktyka wtórna jak 

uniknąć niesamodzielności - debatę 16 stycznia 2024 roku prowadziła delegatura 

poznańska. 

 

Ad. 9 

Zakończenie obrad X sesji Miejskiej Rady Seniorów. 

Po wyczerpaniu całego porządku obrad Przewodnicząca Taranowska zakończyła 

obrady XX sesji Miejskiej Rady Seniorów, dziękując radnym za obecność na sesji. 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca MRS 



Iwona Roch       Wiesława Taranowska 


